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Velkommen ved Hans Peter Mehlsen, med tak for et godt repræsentantskabsmøde 
 
Afbud fra Annie Borchmann. 
 
Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 
 
Ønske om ekstra punkt på dagsordenen: 
 
Hvordan får vi flere medlemmer? 
Tages under punkt 13, Eventuelt 
 
Punkt 2: Referat fra sidste møde (02.19). Referatet er udsendt 
 
En kort gennemgang af sidste referat. 
 
Ingen bemærkninger 
 
Punkt 3: Konstituering 
 
Forretningsudvalget konstituerede sig på følgende måde: 
 

• Formand Hans Peter Mehlsen 

• Næstformand Anders Hvilsted 

• Kasserer Niels Erik Andersen 

• Sekretær Michael W. Hytting 

• Medlem Alfred Andresen 

• Medlem Svend Åge Petersen 

• Medlem Lykke Lisa Garding 
 
Punkt 4: Repræsentantskabsmøde 2024.02.26 – Referat er udsendt 
 
Et udmærket repræsentantskabsmøde med gode debatter og spørgsmål. 
Et deltagerantal på 14 plus forretningsudvalget er i den lave ende, men sådan må det nok forventes, selv om 
der var agiteret en del for mødet. 
 
Er par af fokusområderne fra repræsentantskabsmødet: 
 

• Trafikken i Viby 

• Støj og Støjhandlingsplanen 

• Den grønne omstilling 
 
Det må antages at det nuværende forretningsudvalg gør det ok, efter de bemærkninger og den debat der var 
på repræsentantskabsmødet. 
 
Selvfølgelig kunne det vare rart med flere deltagere, både til repræsentantskabsmødet men også generelt 
flere medlemmer i fællesrådet. 
Diskussionen om dette tages under punkt 13, Eventuelt 
 
Punkt 5: Støjhandlingsplan debat – mwh udkast. Er udsendt 
 
Det fremsendte udkast blev debatteret og en masse synspunkter blev bragt i spil. 
 
Konklusion på diskussionen blev: 
 

• Det fremsendte udkast indsendes privat 

• Et udkast på vegne af Viby Fællesråd udføres af ah 
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Støjproblematikken i Stavtrup og det sydlige Viby er virkelig kommet på politikernes dagsorden efter 
støjmødet, der blev afholdt i Stavtrup, d.2024.03.07, selv om konklusionen på støjmødet i Stavtrup var, at 
det nok er borgerfællesskaber der skal til, for at politikerne vil tage problematikken seriøst. 
 
Punkt 6: Fremtidens folkehuse. Tilbagemelding fra dialogmøde 03.15/Høringssvar 
 
Kan folkehusene moderniseres driftsmæssigt og kan man bruge dem til andet end det de bliver brugt til for 
nuværende. 
 
Kan man finde synenergieffekter i områderne hvor folkehusene ligger, klubber kan bruge folkehusene til 
deres medlemsmøder f.eks. 
 
Måske skal antallet af folkehuse reduceres og et af husene der her er i spi,l kunne være et af dem i Viby 
(Kongsgården). 
 
Et omdrejningspunkt i et høringssvar kunne være: 
 

• Vi skal udvikle/bruge og ikke afvikle/lukke 
 
Viby Fællesråd udfører og indsender et høringssvar. 

hpm 
 
Punkt 7: Møde omkring byudvikling af Viby Torv 04.02. Ønsker og forventninger 
 
En skrivelse er udført og indsendt til vores rådmand Nikolaj Bang 
 
Vores rådmand har vi ikke hørt fra, men derimod er der modtaget svar fra Simon Detjen Schmidt som har 
været medforfatter på helhedsplanen og som kender rigtig meget til Viby og Viby Torv i særdeleshed. 
Herfra har vi modtaget positiv tilbagemelding om afholdelse af et møde om brug af Viby Torv og udvikling af 
samme. 
 
Et kardinalpunkt i udviklingen af Viby Torv er, at det skal være et samlet torv og ikke måske to små eller flere 
adskilt af bygninger, veje eller hvad det nu kunne være der adskiller torvene. 
 
Andre opmærksomhedspunkter til mødet: 
 

• Viby Centret i sin helhed 

• Højhuset hvor Danske Bank lå i bunden regnes måske revet ned 

• Hvad sker der med grusparkeringspladsen på Ormslevvej ved Burger King? 
 
Møde aftalt til afholdelse d. 2024.04.02, kl. 15.00, i Kulturhuset, Kirkestien 1, 8260 Viby J.  
 
Forretningsudvalget i Viby Fællesråd deltager med så mange medlemmer som muligt. 
 
Punkt 8: Blå og grønne anlægsinvesteringer 
 
Et godt samarbejde med Aarhus Kommune i Risskov-området om vandproblemer har været startskuddet til 
om ikke også Viby Fællesråd skulle være lidt offensiv og få en snak med Aarhus Kommune om vand og 
afvandingsproblemerne i Viby. 
 
Viby Fællesråd har været med i en følgegruppe med Aarhus Vand og deres projekter i Viby om de nævnte 
problemer. 
 
Følgegruppen lader dog til at være gået i stå. 
 
Følges op på om gruppen er nedlagt eller hvad der sker med den. 

mwh/ah 
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Punkt 9: Tilskud til Viby Fællesråd 
 
Bilag til ansøgningen er færdig, fremsendes til hpm 

mwh 
 
Selve ansøgningen skal udfærdiges og gøres klar. 

hpm 
 
Punkt 10: Fællesrådsseminar 2024 
 
Normalt kan Viby Fællesråd stille med 4 deltagere. 
 
Når indkaldelsen kommer, tages der stilling til hvem og hvor mange, der kunne have lyst til at deltage. 

hpm 
 
Punkt 11: Tilbagemeldinger fra øvrige møder: Med hjerte for Aarhus 02.20/Borgermøde omkring 
Rosenvænget 03.05/Støjmøde i Stavtrup 03/07/Møde i Kulturhuset/Generalforsamling 03.13 
 
Et møde d. 2024.02.26 med 1927 Estate om DSB-Grunden er ikke nævnt i dagsordenen. 
 
Vi er blevet spurgt om deltagelse i en følgegruppe om udviklingen af området og senere byggeriet, men har 
sagt nej tak – Viby Fællesråd er områdemæssigt ikke rigtig berørt af området. 
 
Ellers blev der givet en kort orientering om og status/udkomme af og på de enkelte møder.  
 
Punkt 12: Næste mødedato. 
 
Næste møde, 2024.04.30, kl. 16.30 i Viby Kulturhus, Kirkestien 1, 8260 Viby J 
 
Punkt 13: Eventuelt. 
 
Oplæg og spørgsmål: 
 

• Er vi nok medlemmer? 

• Hvordan får vi flere medlemmer? Udførelse af en flyer måske 
 
Hvad gør andre fællesråd (Åbyhøj) for at få flere medlemmer? 

såp 
 
Igen modtaget en henvendelse om gåtur om BRT-busserne fra Kate Fløe, Aarhus Kommune. Kontaktes 
snarest, men sikkert først efter påske. 

hpm 
 
En klage over manglende græsslåning i parken på Grundtvigsvej er modtaget. Så vidt vides er den 
manglende græsslåning udtryk for at området skal udlægges til et biodiversitet-område. 
Et svar udfærdiges til personen der har henvendt sig til fællesrådet. 

hpm 
 
Kommende møder: 
 

• Møde i Kulturhuset d. 20024.03.22 om projektfremlæggelsen af renoveringen af kulturhuset 

• Møde d.2024.04.02 om forskønnelsen af Viby Torv 

• Møde med Aarhus Byfælled d. 2024.04.03 

• Almindeligt bestyrelsesmøde i Kulturhuset den første onsdag i hver måned, d. 2024.04.10 

• 2024.04.10 i ”Med hjerte for Aarhus” 
 
Mødet hævet ca. kl. 18.30  


